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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den. 10. december 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 184 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra med-
lem af udvalget Sophie Løhde (V).

Spørgsmål nr. 184:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvornår ministeriet senest er færdige med at
"se nærmere på, hvordan reglerne eventuelt kan ændres, så ordningerne
med priskreditering og returnering i højere grad kommer til at fungere som til-
tænkt" som ministeren oplyste overfor MedWatch den 21. november 2012?”

Svar:
Indledningsvist vil jeg understrege, at det – såfremt det er tilfældet - naturligvis 
er særdeles uhensigtsmæssigt, at apoteker udnytter returnerings- og kredite-
ringsadgangen for egen vindings skyld.

Det er helt afgørende, at vi sikrer, at apotekernes indkøb af medicin ikke er 
styret af andre forhold, end at gøre det billigst muligt for kunden. Samtidig skal 
vi skabe hensigtsmæssige rammer for, at apotekerne kan opretholde en høj 
leveringsevne, så kunderne ikke går forgæves på apoteket.

Ministeriet forventer derfor at igangsætte en proces i løbet af foråret 2013 med 
henblik på at undersøge, hvordan reglerne eventuelt kan ændres, så ordnin-
gerne med priskreditering og returnering i højere grad kommer til at fungere i 
overensstemmelse med det tiltænkte formål, nemlig at understøtte leverings-
sikkerheden.

Med venlig hilsen
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